
Nová radnice vzdá hold času 
Na řečickém náměstí 
bude ukazovat čas 
zlatavý ciferník. 
V útrobách nové 
radnice potom město 
zřejmě vystaví starý 
hodinový stroj.

 ■ ADAM HUDEC

KARDAŠOVA ŘEČICE | Před ne-
celými dvěma stovkami lety koupila 
řečická obec za 246 zlatých hodino-
vý stroj od města Hradce. Ukázalo 
se, že se jedná o unikát. Vypráví se, 
že ho měl dokonce vytvořit samotný 
autor pražského orloje mistr Hanuš. 
Ať už je to s pravdivostí zkazky jak-
koliv, tajemné soustavě ozubených 
kol a kyvadel se přizpůsobil návrh 
na novou budovu řečické radnice.

Hodiny budou ve vikýři

Návrh nové tváře budovy radnice 
a knihovny, který se skutečně dočká 
realizace, se v soutěži o návrh, o kte-
ré týdeník 5plus2 už informoval, 
umístil na třetím místě. „V násled-
ném jednacím řízení se ale ukázal 
jako nejvhodnější a nejefektivnější 
pro obec,“ vysvětluje důvod změny 
organizátorka soutěže o návrh Mar-
kéta Kohoutová.

Návrh ze třetího místa zaujal 
vhodným vnitřním uspořádáním 
prostor, respektem k historické bu-
dově a ekonomickým přístupem. 
Jako problematická se ukázala jen až 
přespříliš dominantní hodinová věž.

„Předložili jsme tedy městu tři 
další možností řešení exteriéru stře-
chy: bez nových prvků, se zmenše-

nou věží s hodinami a s tradičně-
ji pojatým vikýřem s hodinami nad 
vstupem,“ upřesňuje architekt Ja-
kub Žiška.

A právě poslední varianta vyhrála, 
byť se zastupitelé shodli, že vikýř by 
neměl být klasickou lodžií, ale uza-
vřeným prostorem spojeným s před-
sálím. Do něj by potom šlo jako ex-

ponát umístit vzácný historický 
hodinový stroj.

Moderní radnici nechtěli

Rozvržení úředních provozů do 
jednotlivých kanceláří se podle auto-
rů návrhu dá flexibilně měnit a při-
způsobit měnícím se požadavkům na 
výkon správy města. 

„Další kancelářskou plochu jsme 
získali třeba v přízemí přesunutím 
archivu úřadu do druhého poscho-
dí, kde navazuje na zázemí knihovni-
ce,“ popisuje architekt Žiška. V pod-
kroví zůstane zachovaná klubovna, 
která bude zároveň sloužit i jako zá-
zemí pro účinkující při akcích v sále 
nebo na náměstí.  

Investiční náklady na rekonstruk-
ci dominanty náměstí J. Hrubého 
z roku 1822 by se měly pohybovat 
kolem třiceti milionů korun, což je 
více než polovina ročního rozpočtu 
Kardašovy Řečice. Dříve se uvažova-
lo i o úplné demolici stavby a na mís-
tě měla vyrůst moderní architektu-
ra. To ale obyvatelé v anketě zamítli.

„Soutěž o návrh byla sice poměr-
ně komplikovaným postupem, jak 
vybrat autora projektu, ale vyplatila 
se nám. Pokud nenastanou nečeka-
né komplikace, mohlo by se se sa-
motnou revitalizací komplexu začít 
už na jaře 2014 a o rok později se bu-
deme stěhovat do nových prostor se 
starým géniem loci,“ raduje se sta-
rosta Petr Nekut.
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Jídelna z Třeboně uspěla v klání o nejlepší oběd
TŘEBOŇ | Menu složené z kukuřičného krému, kuřecího hamburgeru s hráš-
kovým pyré a jablečného mlsu přineslo školní jídelně při ZŠ Na Sadech čtvrté 
místo ve finálovém kole čtvrtého ročníku republikové soutěže O nejlepší oběd. 
„V zadání bylo uvařit zdravé a chutné jídlo o třech chodech, přičemž součástí 
hlavního chodu musela být drůbež. Jídlo určené pro děti ve věku 11 až 14 let 
se musí objevovat na jídelníčku dotyčné kuchyně a musí se vejít do finanč-
ního limitu jídelny. Vařilo se 20 porcí za dvě a půl hodiny. Sedmnáctičlenná 
porota byla složena z odborníků na výživu, lékařů, kuchařů, laiků i dětských 
strávníků,“ popsala třeboňská mluvčí Jitka Bednářová. (had)

KRÁTCE

Vizualizace vítězné varianty představuje moderní ciferník. Na přání zastupi-
telstva bude trochu jiný, spojený s vnitřní expozicí.  GRAFIKA | ATELIER ŽIŠKA

Z dotací Chlum pomůže 
památkám i dětem
CHLUM U  TŘEBONĚ | Téměř 
stoprocentní úspěch při žádostech 
o nejrůznější granty a dotace na 
zlepšení života obce mají v letoš-
ním létě v Chlumu u Třeboně.

Už delší dobu diskutované opra-
vy památkově chráněného špýcha-
ru v Žíteči měly podle rozpočtu 
městys vyjít na necelých 300 tisíc 
korun. Nakonec se radnici povedlo 
vysoutěžit nižší cenu, zhruba 254 
tisíc korun.

„Finanční podpora od kraje, kte-
rou jsme dostali, činí 150 tisíc ko-
run,“ uvedl starosta městyse Jiří 
Hájek. Historická budova se tak 
dočká oprav venkovních omítek 
a výměny krytiny na střeše, a to už 
do konce letošního října. 

Granty pomohly i dalším památ-
kám na žítečském území. Konkrét-

ně se podle starosty jedná o posta-
men, železný kříž, a sokl na hrázi 
žítečského rybníčka v sousedství 
zmíněného špýcharu. Tyto opravy 
budou stát asi 77 tisíc korun, kraj 
je podpořil 40 tisíci.

Prokouknou také zašlé a poško-
zené sochy u kostela Nanebevzetí 
Panny Marie v Chlumu. Opravy sv. 
Františka z Pauly a sv. Josefa, do-
hromady za téměř 300 tisíc korun. 
Zaplatit je městysi pomůže krajský 
grant a v případě sochy sv. Jose-
fa také Místní akční skupina Tře-
boňsko.

„Skupina MAS Třeboňsko při-
spěje i k dovybavení dětského hři-
ště v našem rekreačním zařízení 
u rybníku Hejtman,“ popisuje sta-
rosta. V tomto případě se hovoří 
o dotaci kolem 40 tisíc korun. (had)

V Dačicích otevřeli odpočinkové místo Tři kříže
DAČICE | Poslední srpnová neděle se pro obyvatele Dačic slavnostně otevřela 
upravené lokality Tři kříže. Součástí zahájení bylo požehnání jednotlivým za-
stavením nově vybudované křížové cesty. Vycházková trasa, na jejímž konci 
byly vztyčené dřevěné repliky původních třech křížů, bude sloužit pro odpo-
činek a relaxaci Dačickým i návštěvníkům města. (had)

Nová Bystřice rozjela zakázku na in-line dráhu
NOVÁ BYSTŘICE | Do poloviny září se na úřad mohou hlásit firmy se zájmem 
o zbudování plánované in-lineové stezky v Bystřici, o které týdeník 5plus2 už 
dříve informoval. Předpokládaná částka určená na stezku pro bruslaře, která 
bude začínat přímo v městském parku a bude měřit asi 1,5 kilometru, je podle 
vedení města necelých šest a půl milionu korun. (had)


